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ZÁPIS z jednání Komise konzervátorů-restaurátorů AMG 
členů Rady, Výboru a Revizní komise 

 
ze dne 13. 2. 2018, Technické muzeum v Brně 

 
 

Přítomni: Ing. Ivo Štěpánek, Ing. Alena Selucká, doc. Ak soch. Petr Kuthan, Aranka Součková-

Daňková, Ing. Jan Josef, doc. Michal Ďurovič, Mgr. Dana Modráčková, Alena Komendová,  

Mgr. Markéta Šimčíková, Ing. Jindřiška Drozenová, David Lejsek, Dušan Vančura, Petr Náděje,  

Jan Vondrášek, Ing. Dušan Perlík 

1. Úvod – Ing. Štěpánek, předseda  

a. Přivítal přítomné a speciálně nové členy: doc. Ďuroviče z VŠCHT, člena výboru a Petra 

Náděje z Prácheňského muzea, krajského zástupce Jihočeské sekce a člena rady. Dále 

informoval o dění v AMG – v listopadu 2018 proběhne volba exekutivy AMG, zatím vede 

asociaci dr. Chovančíková, ředitelka Masarykova muzea v Hodoníně. Hlavním tématem 

muzejních akcí jsou oslavy a připomenutí 100. Výročí založení Československa. Probíhají 

zároveň diskuze a jednání ke konceptu pořádání národní soutěže Gloria musaealis – 

zatím běží standardní proces přihlašování projektů, do 28. 2. 18 poslední odevzdání 

přihlášek do XVI. ročníku soutěže, slavnostní vyhlášení vítězů proběhne 17. 5. v Obecním 

domě v Praze.    

b. Informace o Nařízení EU 2016/679 GDRP, o ochraně osobních údajů – platit bude v ČR 

od 25. 5. 2018 (zatím není známa česká implementace v podobě prováděcího zákona, 

vychází se proto čistě z evropského nařízení). Nařízení přináší především procesní 

změny s nakládáním s osobními údaji a snaží se o zlepšení kultury procesu zpracovávání 

údajů zejména v informačních systémech.  

 Doc. Ďurovič se nabídl zkonzultovat způsob aplikace nařízení GDRP ve Státním 

archivu.  

 

Pozn. Zatím lze odkázat na příručku pro knihovny 

http://ipk.nkp.cz/legislativa/01_LegPod/ochrana-osobnich-udaju/ochrana-osobnich-udaju-

prirucka-pro-knihovny, jejíž odkaz dodala po skončení jednání kolegyně Alena Komendová; 19. 2. 

V 15.00 hod. v Divadle v Celetné se koná též školení pro kulturní pracovníky ohledně GDRP 

pořádané Institutem umění –Divadelním ústavem).  V rámci Komise KR se bude jednat pravděp. o 

úpravy zveřejňování údajů v adresáři konzervátorů či účastníků konferencí – toto bude vyjasněno 

po konzultaci se sekretariátem AMG. 

 

 

2. Návrh na změnu volebního řádu Komise KR 

a. Selucká předložila návrh JM sekce změnit znění volebního řádu následovně:   

 V názvu: Volební řád pro volby do funkcí předsedy, místopředsedy, tajemníka a 

členů Komise konzervátorů-restaurátorů při AMG (dále jen Komise KR) 

 Vložit úvod: Tento volební řád byl schválen na plenárním zasedání Komise 

konzervátorů-restaurátorů a preparátorů, dne 9. 11. 2004. Aktualizace volebního 

řádu byla schválena na plenárním zasedání Komise KR, konaném 12. 9. 2018 

v Mikulově. 

 V textu, ve všech bodech opravit aktualizovaný název Komise KR. 

 Bod 1.: Plenární zasedání Komise KR volí zároveň: předsedu, místopředsedu, 

tajemníka a dva členy. ………….. 

 Bod 7.1.: …………… Volič na volebním lístku označí křížkem v předepsaném 

symbolu vždy jednoho kandidáta do funkcí předsedy, místopředsedy a 

http://ipk.nkp.cz/legislativa/01_LegPod/ochrana-osobnich-udaju/ochrana-osobnich-udaju-prirucka-pro-knihovny
http://ipk.nkp.cz/legislativa/01_LegPod/ochrana-osobnich-udaju/ochrana-osobnich-udaju-prirucka-pro-knihovny
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tajemníka. V případě volby členů Komise KR označí křížkem v předepsaném 

symbolu dva kandidáty.  

b. Selucká předložila návrh na změny jednacího řádu Komise KR: 

 V. Výkonné orgány, D) Revizní komise – upřesnit rozsah činnosti revizní komise 

 

Usnesení: Formulaci změn jednacího řádu v bodě V., D) zpracuje tříčlenná revizní komise a 

její předseda Ing. Josef zašle návrh tajemnici komise do 28. 2. 2018. Předložené návrhy změn 

volebního a jednacího řádu budou projednány na plenárním zasedání 12. 9. 2018 v Mikulově. 

 

3. Plán činnosti Komise KR 2018: 

a. Hlavním bodem je spolupráce na uspořádání Konference konzervátorů-restaurátorů 2018 

v Mikulově – členové Rady a Výboru komise iniciují příspěvky do programu v rámci 

jednotlivých krajských sekcí. 

b. Aktivity krajských sekcí – dílčí setkání členské základny za účelem šíření a sdílení 

poznatků v rámci ochrany muzejních sbírek 

c. Aktivity pracovních skupin (viz níže) 

d. Selucká navrhla reflektovat akci „Evropský rok kulturního dědictví“ (EYCH 2018) 

podpořený Evropským parlamentem (a podporovaný v rámci aktivit ECCO), v rámci 

kterého je den 14. 10. 2018 označen jako den konzervování-restaurování. 

 Doc. Kuthan upozornil na rizika možných poškození/škod při exkurzích a s tím 

související běžnou praxi v zahraničí, kdy je požadována pojistka pro tyto případy 

u návštěvníků či studentů.  

 

Usnesení: Datum 14. 10. 2018 lze podpořit akcemi typu „den otevřených dveří“ 

v konzervátorských pracovištích (tento počin však naráží na úskalí různých rizik poškození 

předmětů či osob a měl by být ošetřen pojištěním návštěvníků), záleží tedy na iniciativě 

jednotlivých institucí. 

Pozn. Dodatečně byly získány informace z webu MK ČR, viz https://www.mkcr.cz/evropsky-rok-

kulturniho-dedictvi-1722.html - seznam schválených akcí byl již uzavřen, a proto Konferenci ko-re 

2018 nelze spojit oficiálně s EYCH (logo apod.). 

 

e. Přehled akcí: 

 JM sekce Komise KR + MCK TMB: Školení o zacházení s nebezpečnými 

chemickými látkami, 1. 3. 2018, TMB 

 7. – 9. 3.  Bratislava – vědecká konference CSTI 2018 

 30. 4., Malta – zasedání prezidentů ECCO 

 24. – 25. 5., Turín - ENCoRe 

 29. – 30. 5., TMB – smalt/email 

 14. 6., vila Stiassni Brno – prezentace výsledků projektu NAKI (TMB-NPÚ-MG) –

metodiky uchovávání předmětů kulturní povahy I. 

  12. – 13. 6., TMB – Textil v muzeu 

 11. – 13. 9.  Mikulov – Konference ko-re 

 Září, VŠCHT – seminář Plasty 

 15. 11., vila Stiassni Brno – prezentace výsledků projektu NAKI (TMB-NPÚ-MG) –

metodiky uchovávání předmětů kulturní povahy II. 

 

 

4. Selucká informovala o přípravách Konference konzervátorů-restaurátorů, 11. - 13. 9. 2018 

v Mikulově ve spolupráci s Regionálním muzeem a Komisí KR. Vstupní informace byly rozeslány 

letákem (viz příloha 2), webové stránky konference budou spuštěny od 19. 2. Vyzvala přítomné 

k návrhům na možné příspěvky: 

https://www.mkcr.cz/evropsky-rok-kulturniho-dedictvi-1722.html
https://www.mkcr.cz/evropsky-rok-kulturniho-dedictvi-1722.html
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a. Doc. Kuthan – upozornil na neaktuální webové stránky konference (stále se zobrazuje 

Litomyšl), dále navrhl prezentovat výsledky práce na opravách Libušína; zkusí domluvit 

příspěvek z AVU – restaurování sádrového modelu náhrobku sv. Vojtěcha. 

b. Mgr. Šimčíková – nemůže zatím potvrdit prezentaci Libušína (práce nejsou ukončeny a 

jsou provázány s projektem NAKI), navrhla restaurování filigránové šperkovnice 

c. doc. Ďurovič  - doporučí příspěvky studentských prací VŠCHT; jedno téma je věnováno 

vlivu sanačních dýmovnic na sbírkové předměty, ale výsledky budou k dispozici až 

koncem května a nestihne se jejich zpracování formou článku  

d. A. Součková-Daňková – doporučila práci V. Otavské k funebrálním textiliím, posterovou 

prezentaci restaurování vějíře ze Středočeského muzea 

e. Ing. Perlík – některé příspěvky se odčerpávají na další akce – tj. konferenci o smaltech, 

textilu apod. 

f. D. Vančura – příspěvek o konzervaci vodou nasyceného dřeva 

g. Ing. Drozenová – příspěvek o výstavě „Konzervovaná minulost“ v Muzeu hl.m. Prahy 

h. A. Komendová – za JM sekci pouze příspěvky z MCK TMB (zatím avizován příspěvek 

k metodice měření koncentrace chloridů)  

i. D. Lejsek – informace o zkušenostech s mobilní klimatizační jednotkou; stěhování 

depozitáře zbraní a s tím související legislativy.  

j. P. Náděje – zkusí oslovit školu v Písku (restaurátorská škola pod vedením ak mal. 

Blahouta) 

k. Mgr. Modráčková – restaurování loutky z muzea v Chrudimi, archeologická bronzová 

nádoba z Mikulovic u Pardubic (?), informace o aktivitách Artefaktu    

l. Ing. Josef – oslovit brněnskou restaurátorskou školu (restaurování mobiliáře sakristie) 

 

Diskuze: Ing. Štěpánek informoval o způsobu evidence a zacházení se zbraněmi v rámci 

muzejní sbírky – na zbraně, které jsou kulturními památkami nebo sbírkovými předměty (tj. 

evidence v CES MK) ve vlastnictví státu, krajů nebo obcí se nevztahuje zákon o zbraních č. 

119/2002 Sb; dále platí, že obecně historické zbraně do r. 1890 nejsou v kategorii 

registrovaných zbraní dle daného zákona o zbraních. 

Ing. Selucká v souvislosti s odevzdáváním článků do Fóra pro konzervátory-restaurátory 

upozornila na změny vyplývající z nové Metodiky hodnocení výzkumných organizací 2017 ve 

věci publikačních výsledků. Přestal platit seznam českých recenzovaných periodik, na kterém 

byl registrovaný časopis Fórum pro ko-re. Články v těchto recenzovaných časopisech spadají 

nově do kategorie J-ostatní (mimo kategorie Jimp., Jsc. a D). Podle této kategorie nejsou ale 

odborným periodikem mimořádná periodika vydávaná s ISSN a souběžně i s ISBN v knižní 

podobě. Jelikož Fórum vychází pouze jednou ročně a má oba knižní kódy, byla tato záležitost 

konzultována s věcným odborem Rady pro výzkum, vývoj a inovace Úřadu vlády ČR. 

Vyjádření bylo sděleno až po termínu konání jednání Komise KR – články v periodiku 

Fórum pro ko-re spadají do kategorie Jost. – redakce musí ale dbát na to, aby 

nedocházelo k dublování evidencí konferenčních příspěvků v různých databázích pod typem 

výsledků J či D-článek ve sborníku). I když stanovisko je pozitivní, redakce časopisu dále 

zváží další strategii vydávání časopisu s cílem zařadit jej do mezinárodních databází Scopus 

či WoS (a tím i otevřít cestu zahraniční spolupráci).   

 

5. Aktivity v rámci krajských sekcí a pracovních skupin: 

 Ing. Perlík/Selucká – informovali o aktivitách prac. skupiny Kovy, která letos ve spolupráci 

s prac, skupinou sklo se bude podílet na zajištění programu Konference k výstavnímu 

projektu Umění emailu/Technika smaltu, 29. – 30. 5. 2018 v TMB (info v příloze 3). 

Publikace z minulého semináře k historickým kovům – jemné mechanice a leštěným 

povrchům vyjde z důvodu časově náročnějšího oponentního řízení až v r. 2018. 

 Drozenová - informovala o aktivitách skupiny Textil, tradičně proběhne konference Textil v 

muzeu v TMB, 12. – 13. červen 2018 (zaměřeno na textil 1. Republiky). 
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 Součková-Daňková informovala o prac. skupině Sklo – spolupráce s odb. skupinou pro 

dějiny skla, dále představila záměr připravit publikaci/manuál o zacházení a konzervaci 

skla ve spolupráci s NPÚ (plánováno na r. 2020). 

 Selucká/Ďurovič – tlumočili aktivity prac.skupiny Plasty - letos vyjde v MCK TMB publikace 

o ošetřování plastů, v září 2018 – setkání/seminář na VŠCHT. 

 Mgr. Modráčková – prezentovala podnět Pardubické a Královehradecké sekce vyjádřit se 

k postupu restaurování liturgických textilií ve firmě Velebný, který byl uveřejněn v rámci 

pořadu Toulavá kamera na ČT.  Prezentovaný postup není v souladu s restaurováním 

muzejních sbírek či kulturních památek.  

 

Diskuze: Návrh publikace k ošetřování skla je vítán ze strany vydavatele MCK TMB, připraven 

musí být návrh spolupráce s NPÚ – ú. o. p. Praha, jehož odborný pracovník dr. Podliska 

editorsky zaštítí publikaci. Informace o rozpočtu publikace musí být předány nejpozději do 

března 2019.  

Ohledně vyjádření k pořadu o restaurování liturgických textilií v Toulavé kameře bylo 

konstatováno, že nejsou z pořadu zřejmé další souvislosti a pravděp. se jedná o restaurování 

„živých textilií“, které slouží pro církevní obřady a nelze u nich v plné míře uplatňovat zásady 

muzejní praxe restaurování.  Z tohoto důvodu Komise KR nepovažuje za relevantní se 

k danému pořadu oficiálně vyjadřovat.  

 

 

6. Přijetí nových členů do Komise KR - nové přihlášky, zaslané ze sekretariátu AMG:  

a. DiS. Markéta Lebdušková, Muzeum hl. města Prahy 

b. Žaneta Kubuingerová, TMB 

c. DiS. Markéta Křižanová, Muzeum m. Brna 

d. DiS Eliška Janderová, MZM 

e. Bc. DiS. Tereza Zemancová, MZM 

 

Usnesení: 

Zástupci Výboru a Rady Komise konzervátorů-restaurátorů včetně Revizní komise odsouhlasili na 

daném jednání přijetí všech uvedených nových členů. V případě BC. DiS. Terezy Zemancové 

z MZM bylo konstatováno, že mezitím ukončila pracovní poměr v MZM, tudíž nebude zahrnuta 

mezi institucionální členy Komise KR. 

A. Komendvá rekapitulovala postup evidence nových členů v databázi na webu komise – po 

obdržení přihlášky ze sekretariátu AMG je daný kandidát vložen do databáze (barevně odlišně), 

po procesu korespondenčního schválení v rámci Komise KR je přiřazen jako řádný člen a zahrnut 

do celkového počtu členů Komise KR. 

 

7. Kontrola hospodaření Komise KR 

a. Předseda revizní komise Ing. Josef požádal tajemnici Komise KR o předložení 

ekonomických dokladů. Komise KR nehospodaří s žádným majetkem, nemá právní 

subjektivitu, je součástí AMG. Jelikož se oficiálně podílí na spolupráci Konferencí ko-re, 

byl předložen rozpočet této konference z r. 2018, který účetně spravuje TMB (dotace 

z AMG činila 23.000 Kč na pronájem prostor, z ICOM 65.000 Kč na tisk Fóra pro ko-re). 

b. Členství v ECCO – za r. 2017, 242 členů Komise KR tj. poplatek 826 € (hrazeno z AMG)  

 

Diskuze: Vzhledem k tomu, že Komise KR nevede žádnou hospodářskou činnost, je nutné 

upravit kompetence a náplň revizní komise v rámci jednacího řádu (viz ad 2) 

 

 

Další zasedání Výboru, Rady a Revizní komise KKR se koná 10. 9. a plenární zasedání Komise KR – 
12. 9. 2018 v Mikulově. 
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V Brně, 15. 2. 2018 
 
Zapsala 
 
Alena Selucká 
tajemnice Komise KR 
 
 
 
Příloha: 

 Prezenční listina zde dne 13. 2. 2018 

 Oznámení o konání Konference ko-re 

 Oznámení o konání Konference k výstavě Umění emailu/technika smaltu 
 
 
 

 
 


